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ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ 

ΦΙΛΙrnΙΟΣ ΦΟΡΤΩΜΑΣ 

Βουλευτής Κυκλάδων- ΝΈΑ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ 

ΑΝΑΦΟΡΑ 

Προς τον Υπουργό Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, κ. Κωστή 

Χατζηδάκη 

Θέμα: Επιτακτική ανάγκη για παράταση στην αντικατάσταση των 

φορολογικών μηχανισμών λόγω πλήθους αντικειμενικών εμποδίων για την 

διασύνδεση ΡΟS-Ταμειακών Συστημάτων 

Καταθέτω ως αναφορά σύμφωνα με το άρθρο 125 του Κανονισμού της 
Βουλής την υπ' αρ. πρωτ. 4351/21.6.2024 επιστολή του Επιμελητηρίου 

Κυκλάδων, με αίτημα την παράταση του μέτρου αντικατάστασης των 
φορολογικών μηχανισμών και της διασύνδεσης τους με POS, τουλάχιστον 
μέχρι το τέλος της καλοκαιρινής περιόδου καθώς και τον μη καταλογισμό 
προστίμων ιδιαίτερα για τις περιπτώσεις που δεν υπάρχει υπαιτιότητα των 

επιχειρήσεων για την εμπρόθεσμη συμμόρφωση. 

Το Επιμελητήριο Κυκλάδων, στο ως άνω έγγραφό του αναφέρει ότι εκπνέει η 
προθεσμία για την απόσυρση των Ειδικών Αφαλών Φορολογικών Διατάξεων 

Σήμανσης Στοιχείων (ΕΑΦΔΣΣ) και των απλών Φορολογικών Ηλεκτρονικών 

Μηχανισμών (ΦΗΜ), αλλά δυστυχώς οι συνθήκες που έχουν διαμορφωθεί 

λόγω της έντασης της εποχικότητας στην λειτουργία των επιχειρήσεων, έχουν 

οδηγήσει σε ελλείψεις στην αγορά που δεν επιτρέπουν την ολοκλήρωση της 
μετάβασης στο νέο καθεστώς εντός των προθεσμιών. 

Συγκεκριμένα, στην ως άνω επιστολή αναφέρεται ότι υπάρχει έλλειμα 
τεχνικών, καθώς και ότι οι υφιστάμενοι επαγγελματίες του κλάδου δεν 
ιιταρκούν και δεν προλαβαίνουν να ανταποκριθούν στα αιτήματα. Επιπλέον 

υπάρχει έλλειψη στην αγορά των απαιτούμενων νέων πιστοποιημένων 

μηχανισμών. 

Εντονότερο είναι το πρόβλημα στο χώρο της εστίασης καθώς δεν υπάρχουν 
στην αγορά οι νέου τύπου μηχανισμοί ΦΗΜΑΣ-εστιατορίων, ενώ ακόμα και 
σήμερα το τραπεζικό σύστημα αδυνατεί να υποστηρίξει την αγορά καθώς δεν 
υπάρχει άμεση διαθεσιμότητα νέων συσκευών POS που να διασυνδέονται με 
τις ταμειακές μηχανές και ταμειακές με λογισμικό ERP. 

Επιπρόσθετα αναφέρουν πως στα περισσότcρα νησιά των Κυteλuδων υπάρχει 

κακή κάλυψη δικτύου ειδικά σε απομακρυσμένες περιοχές, στις οποίες 
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δραστηριοποιούνται επιχειρηματικά πολλά από τα μέλη του Επιμελητηρίου, με 

αποτέλεσμα να δημιουργείται σοβαρότατο πρόβλημα στην εφαρμογή τέτοιων 
ψηφιακών μεταρρυθμίσεων. 

Παρακαλούμε όπως μας ενημερώσετε για τις ενέργειές σας στην 

κατεύθυνση της άμεσης παράτασης του μέτρου αντικατάστασης των 

φορολογικών μηχανισμών και της διασύνδεσης τους με POS, τουλάχιστον 
μέχρι το τέλος της καλοκαιρινής περιόδου, και τον μη καταλογισμό 

προστίμων ιδιαίτερα για τις περιπτώσεις που δεν υπάρχει υπαιτιότητα 

των επιχειρήσεων για την εμπρόθεσμη συμμόρφωση. 

Σύρος, 25 Ιουνίου 2024 

Ο αναφέρων Βουλευτής 

Φίλιππος Φόρτωμας 
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Π ρος: 

Υπουργό Εθνικής Οικονομίας Οικονομιι<ών 

ι<. Κωστή Χατζηδάκη 

e-maH: ministeroffice_@n1infingr 

Υφυπουργό Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών 

ι<. Χρίστο Δήμα 
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Ερμούπολη, 21 Ι ουνίου 2024 
Αρ. Πρωτ.: 4351 

Θέμα: «Προβλήματα Διασύνδεσης ΡΟS-Ταμειακών Συστημάτων / Αναγκαιότητα 

Παράτασης στην αντικατάσταση των φορολογικών μηχανισμών» 

Αξιότιμο ι κ.ι<. Υπουργέ ι<α ι Υφυπουργέ 

Ο επιχειρηματικός κόσμος τόσο των Κυκλάδων όσο και όλης της χώρας εξακολουθεί 

να βρίσκεται σε μία ασφυκτικά πιεστική κατάσταση, γεμάτος ερωτηματικά καθώς 

εκπνέει η προθεσμία για την απόσυρση των Ειδικών Αφαλών Φορολογικών Διατάξεων 

Σήμανσης Στοιχείων (ΕΑΦΔΣΣ) και των απλών Φορολογικών Ηλει<τρονικών 

Μηχανισμών (ΦΗΜ). Οι μέχρι τώρα παρατάσεις, που καλώς δόθηκαν, φαίνεται πως δεν 

επαρκούν για την εύρυθμη μετάβαση στις πολλαπλές και δαπανηρές μεταρρυθμίσεις 

που ζητούνται από τις επιχειρήσεις μέλη μας. 

Ι διαίτερα στο νομό μας ο ι συνθήκες πίεσης δεν διαφοροποιήθηκαν, τουναντίον με την 

ένταση της εποχικότητας στην λειτουργία των επιχειρήσεων σε πλήρη έκταση στα 

νησιά μας, διαπιστώνουμε την αδυναμία πλέον της αγοράς να ανταποκριθεί στις 

αυξημένες απαιτήσεις. 

Το έλλειμα τεχνικών (οι υφιστάμενοι επαγγελματίες του κλάδου δεν επαρκούν και δεν 

προλαβαίνουν να ανταποκριθούν στα αιτήματα) σε συνδυασμό με την έλλειψη των 
ι ι , ι , ι 

απαιτουμενων νεων πιστοποιημενων μηχανισμων που παρατηρειται στην αγορα, 

προμηνύουν τη δυσκολία διευθέτησης των εκκρεμοτήτων στο επόμενο δεκαήμερο. 

Εντονότερο είναι το πρόβλημα στο χώρο της εστίασης καθώς δεν υπάρχουν στην 

αγορά οι νέου τύπου μηχανισμοί ΦΗΜΑΣ-εστιατορίων. 

Ακόμα και σήμερα το τραπεζικό σύστημα αδυνατεί να υποστηρίξει την αγορά καθώς 

δεν υπάρχει άμεση διαθεσιμότητα νέων συσκευών POS που να διασυνδέονται με τις 
ταμειαι<ές μηχανές και ταμειακές με λογισμικό ERP. 

Επιπρόσθετα να ληφθεί υπόψη πως για τα περισσότερα κυκλαδονήσια η κάκιστη έως 

ανύπαρκτη διαδικτυακή κάλυψη σε πολλές απομακρυσμένες περιοχές που 
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δραστηρ ιοποιούνται επιχειρηματικά πολλά από τα μέλη μας, αποτελεί σοβαρότατο 

ζήτημα στην εφαρμογή τέτοιων ψηφιαι<ών μεταρρυθμίσεων. Τι θα συμ βεί από εδώ 

και στο εξής με τον όγκο συναλλαγών που θα πρέπει να διαχειριστούν? 

Δυστυχώς βρισκόμαστε αντιμέτωποι με μία δύσκολη πραγματικότητα την οπο ία 

γνωρίζουμε και μεταφέρουμε με κάθε τρόπο καλώντας και το υπουργείο να την 

κατανοήσει και να λάβει υπόψη ειδικά όταν εφαρμόζει τέτοια οριζόντια μέτρα. 

Υπάρχουν ποικίλα ζητήματα τα οποία πρέπει να αντιμετωπιστούν, γι' αυτό ως 

Επιμελητήριο Κυκλάδων κρίνουμε απαραίτητη και συντασσόμαστε υπέρ κάθε 

απόφασης παράτασης του μέτρου αντικατάστασης των φορολογικών μηχανισμών και 

της διασύνδεσης τους με POS, τουλάχιστον μέχρι το τέλος της καλοκαιρινής περιόδου, 

ενώ θεωρούμε αυτονόητο τον μη καταλογισμό εξοντωτικών προστίμων ιδιαίτερα για 

τις περιπτώσεις που η εφαρμογή δεν έχει αποδεδειγμένα επιτευχθεί από υπαιτιότητα 

των επιχειρήσεων. Ευελπιστούμε για την άμεση ικανοποίηση του εύλογου αιτήματος 

που θα αποσυμπιέσει έστω και λίγο την αγορά. 

Με εκτίμηση, 

Ο ΠΡΌΕΔΡΟ~ ~- ..... 
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ΓΙΑΝΝΗΣ ΡΟΥΣΣΟΣ 

Πίναι<ας αποδεκτών 

- Διοικητή Α.Α.Δ.Ε. 1<. Γεώργιο Πιτσιλή 

Βουλευτές Κυκλάδων 

κ. Ιωάννης Βρούτσης 

ι<α. Αικατερίνη Μονογυιού 

ι<. Φίλιππος Φόρτωμας 

ι<. Μάρκος Καφούρος 

Κεντρική Ένωση Επιμελητηρίων Ελλάδος 

Επαγγελματικοί Φορείς - Σύλλογοι Κυκλάδων 




